
projekt

1

Protokół nr 33/2021
z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
odbytego 23 listopada 2021 r.

Posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
odbyło się zdalnie za pośrednictwem systemu wideokonferencyjnego Microsoft Teams
oraz systemu eSesja. Omawiane materiały są udostępniane na stronie internetowej
www.kedzierzynkozle.esesja.pl

W posiedzeniu uczestniczyli:

1) Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta ds. oświatowych i społeczno-
gospodarczych;

2) Mikołaj Miścicki - radca prawny;
3) Beata Kaczyńska-Pogwizd – kierownik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki;
4) Izabela Migocz - dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej oraz dyrektor p.o.

Muzeum Ziemi Kozielskiej;
5) Tomasz Radłowski – dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji;
6) Piotr Gabrysz – dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury;

Obecność członków komisji - według obecności w systemie eSesja.

Ad 1.
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia posiedzenia o godz. 16:00 stwierdzenia prawomocności obrad i powitania
dokonał przewodniczący komisji Andrzej Kopacki.
W chwili rozpoczęcia obrad nieobecna była radna Katarzyna Kukolka-Bogocz, która
dołączyła do posiedzenia.
Przewodniczący komisji stwierdził, że zostało osiągnięte kworum oraz, że obrady
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu są prawomocne.

Ad 2.
Wnioski do porządku obrad.

Proponowany porządek obrad:
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1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Wnioski do porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr 32/2021 z 19 października 2021 r.
4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad

i trybu przyznawania nagród za wysokie osiągnięcia sportowe oraz rodzaju
i wysokości tych nagród.

5. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia
szczegółowych zasad, trybu przyznawania oraz rodzajów i wysokości stypendiów
sportowych dla zawodników osiągających wysokie wyniki sportowe
w międzynarodowym i krajowym współzawodnictwie sportowym.

6. Zaopiniowanie propozycji wykazu imprez historycznych, kulturalnych
i sportowych planowanych przez gminę Kędzierzyn-Koźle na 2022 r.

7. Podsumowanie pracy komisji w 2021 r.
8. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
9. Zakończenie obrad.

W związku z brakiem uwag do ww. porządku obrad, przewodniczący komisji Andrzej
Kopacki przeszedł do kolejnego punktu porządku.

Ad 3.
Przyjęcie protokołu nr 32/2021 z 19 października 2021 r.

W związku z brakiem osób zgłaszających uwagi przewodniczący poddał pod
głosowanie ww. protokół:

Wyniki głosowania
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (5)
Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król, Michał Nowak
BRAK GŁOSU (2)
Hanna Białas, Ireneusz Wiśniewski
NIEOBECNI (1)
Katarzyna Kukolka-Bogocz

Radna Hanna Białas poinformowała, iż jest „za” przyjęciem protokołu.
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Ad 4.
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia
zasad i trybu przyznawania nagród za wysokie osiągnięcia sportowe oraz rodzaju
i wysokości tych nagród.

Michał Nowak zwrócił uwagę, iż ze stanowiska prokuratury wynika, że pkt. 1
powinien otrzymać brzmienie „będącym mieszkańcem gminy Kędzierzyn-Koźle”.
Natomiast w projekcie znajduje się dla radnego niejasne sformułowanie
tj. „reprezentującym i promującym”, „powinien działać na rzecz gminy Kędzierzyn-
Koźle”.

Zastępca prezydenta wyjaśnił, iż reprezentujący i promujący gminę to taki, który jest
rozpoznawalny w gminie Kędzierzyn-Koźle, a nie tylko zamieszkałym w gminie.
Sportowiec powinien reprezentować gminę Kędzierzyn-Koźle. Zdanie dotyczące
działania na rzecz gminy, w opinii zastępcy prezydenta wzmacnia przekaz.
Sportowiec, który działa jest bardziej rozpoznawalny z miastem Kędzierzyn-Koźle.

Michał Nowak zwrócił uwagę, że tekst prawny nie jest tekstem publicystycznym, więc
powinno unikać się zbędnych słów.

Mecenas Mikołaj Miścicki zgodził się z radnym, iż powinno unikać się zbędnych
słów, tyle tylko, że w gminie Kędzierzyn-Koźle pewne kluby reprezentują miasto
bardziej, a pewne mnie. W szczególności są zawierane umowy dotacyjne, z których
wynika obowiązek promowania. Faktem jest, że każdy klub znajdujący się na terenie
miasta promuje miasto, jednakże są też takie podmioty, które mają ten obowiązek
skonkretyzowany w umowie. Taki projekt uchwały jest bardziej zrozumiały dla
adresatów.

Michał Nowak złożył wniosek, aby w § 1 pkt 1 projektu uchwały:
1) w § 2 ust. 1 pkt 1 otrzymuje brzmienie:
„1) reprezentującym i promującym Gminę Kędzierzyn-Koźle”. (resztę zdania
wykreślić)

Przewodniczący komisji poddał pod głosowanie ww. wniosek radnego:

Wyniki głosowania
ZA: 5, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (5)
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Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Jacek Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz,
Michał Nowak
PRZECIW (1)
Ireneusz Wiśniewski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Andrzej Kopacki
BRAK GŁOSU (1)
Hanna Białas

Radna Hanna Białas poinformowała, iż jest „przeciw” ww. wnioskowi.

Komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 5, „przeciw” - 2, „wstrzymujących się” - 1,
pozytywnie zaopiniowała ww. wniosek.

Michał Nowak złożył kolejny wniosek, aby w § 1 pkt 3 projektu uchwały:
3) w § 5 po ust. 5 dodaje się ust. 6 w brzmieniu:
„6.  Do  wniosku  o  przyznanie  nagrody  należy  dołączyć  dokumenty
potwierdzające osiągnięcie wysokiego wyniku sportowego”.
(ust. 7 wykreślić)

Przewodniczący komisji poddał pod głosowanie ww. wniosek radnego:

Wyniki głosowania
ZA: 4, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (4)
Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Jacek Król, Michał Nowak
PRZECIW (1)
Katarzyna Kukolka-Bogocz
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Andrzej Kopacki , Ireneusz Wiśniewski
BRAK GŁOSU (1)
Hanna Białas

Radna Hanna Białas poinformowała, iż jest „przeciw” ww. wnioskowi.

Komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 4, „przeciw” - 2, „wstrzymujących się” - 2,
pozytywnie zaopiniowała ww. wniosek.
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Katarzyna Kukolka-Bogocz przypomniała, iż kilka miesięcy temu nie przyznano
stypendium pani, która przygotowywała się do zawodów, jednakże w ostatniej chwili
odwołano zawody przez pogorszającą się sytuację epidemiologiczną. Zapytała, czy
w obecnej chwili można dodać w uchwale punkt umożliwiający przyznanie
stypendium takim osobom.

Zastępca prezydenta wytłumaczył, iż nie można wprowadzić takiego zapisu, ponieważ
ciężko będzie udowodnić, czy dana osoba trenowała. W tym roku wszystkie zawody
się odbyły, więc takich przeszkód już nie będzie.

Następnie przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poddał pod głosowanie projekt
uchwały zmieniający uchwałę w sprawie określenia zasad i trybu przyznawania
nagród za wysokie osiągnięcia sportowe oraz rodzaju i wysokości tych nagród wraz
z przyjętymi wnioskami:

Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (6)
Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Katarzyna Kukolka-
Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski
BRAK GŁOSU (2)
Hanna Białas, Jacek Król

Radna Hanna Białas poinformowała, iż jest „za”.

Komisja jednogłośnie pozytywnie (7 głosami ,,za”) zaopiniowała ww. projekt
uchwały wraz z przyjętymi wnioskami Michała Nowaka.

Ad 5.
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia
szczegółowych zasad, trybu przyznawania oraz rodzajów i wysokości stypendiów
sportowych dla zawodników osiągających wysokie wyniki sportowe
w międzynarodowym i krajowym współzawodnictwie sportowym.

Michał Nowak złożył wniosek, aby w § 1 pkt 2 projektu uchwały:
2)  w § 1 ust. 2 pkt 1 otrzymuje brzmienie:
„1)  reprezentującego  i  promującego  Gminę  Kędzierzyn-Koźle” (resztę zdania

wykreślić)
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oraz § 1 pkt 8 projektu uchwały:
8) w § 5 ust. 1 pkt 3 otrzymuje brzmienie:
„3)  przestał  reprezentować  i  promować  Gminę  Kędzierzyn-Koźle” (resztę zdania
wykreślić)

Przewodniczący komisji poddał pod głosowania ww. wniosek:

Wyniki głosowania
ZA: 5, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (5)
Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Jacek Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz,
Michał Nowak
PRZECIW (1)
Ireneusz Wiśniewski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Andrzej Kopacki
BRAK GŁOSU (1)
Hanna Białas

Hanna Białas zgłosiła, iż jest „przeciw” wnioskowi.

Komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 5, „przeciw” - 2, „wstrzymujących się” - 1,
pozytywnie zaopiniowała ww. wniosek.

Michał Nowak złożył wniosek, aby w § 1 pkt 5 projektu uchwały wykreślić ustęp 8
w brzmieniu :
„8. Złożenie wniosku o przyznanie stypendium sportowego nie jest równoznaczne
z jego przyznaniem”.
(ustęp 9 staje się ustępem 8)

Przewodniczący komisji poddał pod głosowania ww. wniosek:

Wyniki głosowania
ZA: 4, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (4)
Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Jacek Król, Michał Nowak
PRZECIW (2)
Katarzyna Kukolka-Bogocz, Ireneusz Wiśniewski
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Andrzej Kopacki
BRAK GŁOSU (1)
Hanna Białas

Hanna Białas zgłosiła, iż jest „przeciw” wnioskowi.

Komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 4, „przeciw” - 3, „wstrzymujących się” - 1,
pozytywnie zaopiniowała ww. wniosek.

Michał Nowak złożył wniosek, aby w pkt 5 § 3 ustęp 7 dodaje się ustęp 8
w brzmieniu: „Od rozstrzygnięcia Prezydenta Miasta w sprawie przyznania
stypendium nie przysługuje odwołanie”. (analogicznie w pkt 7)

Przewodniczący komisji poddał pod głosowania ww. wniosek:

Wyniki głosowania
ZA: 3, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (3)
Grażyna Filipowicz , Jacek Król, Ireneusz Wiśniewski
PRZECIW (3)
Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopacki , Katarzyna Kukolka-Bogocz
BRAK GŁOSU (2)
Hanna Białas, Michał Nowak

Hanna Białas zgłosiła, iż jest „przeciw”.

Michał Nowak poinformował, iż miał problem techniczny i nie zagłosował.
W związku z tym, przewodniczący komisji podjął decyzję o reasumpcji głosowania:

Wyniki głosowania
ZA: 4, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (4)
Grażyna Filipowicz , Jacek Król, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski
PRZECIW (2)
Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopacki
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BRAK GŁOSU (2)
Hanna Białas, Katarzyna Kukolka-Bogocz

Hanna Białas oraz Katarzyna Kukolka-Bogocz zgłosiły, iż głosują „przeciw”.
Przewodniczący komisji poinformował, iż wniosek nie został przyjęty.
Następnie przewodniczący komisji poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz
z przyjętymi wnioskami:

Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (6)
Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Katarzyna Kukolka-
Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski
BRAK GŁOSU (2)
Hanna Białas, Jacek Król

Hanna Białas oraz Jacek Król poinformowali, iż zgłosują „za”.

Komisja jednogłośnie pozytywnie (8 głosami ,,za”) zaopiniowała ww. projekt
uchwały wraz z przyjętymi wnioskami Michała Nowaka.

Ad 6.
Zaopiniowanie propozycji wykazu imprez historycznych, kulturalnych
i sportowych planowanych przez gminę Kędzierzyn-Koźle na 2022 r.

Katarzyna Kukolka-Bogocz zapytała, czy w tym roku odbędzie się tzw. Bieg
Mikołajkowy, mimo zmniejszonej kwoty dotacji od gminy.

Zastępca prezydenta odpowiedział, iż bieg odbędzie się. Klub sportowy „Koziołek”
złożył nowy wniosek o dotację, wcześniejszą dotację z pomniejszoną kwotą odrzucił.

Michał Nowak zapytał, czy na wyspie jest planowana jakaś kooperacja między
zarządcami wyspy, a Miejskim Ośrodkiem Kultury.

Ireneusz Wiśniewski poinformował, iż w chwili obecnej planuje się z MOK-iem
imprezę dla Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy.
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Następnie Michał Nowak zapytał o „Targi Książek nad Odrą”, w jakim miejscu
i w jakiej formie są planowane w przyszłym roku.

Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej Izabela Migocz odpowiedziała, że trudno
przewidzieć w jakim miejscu targi będą się odbywały, ponieważ wszystko zależy od
możliwości terenu. Przypomniała, iż wcześniej były targi na Rynku, jednakże w chwili
modernizacji rynku targi odbyły się na Placu Rady Europy. Natomiast w roku
bieżącym 2 czerwca z panią prezydent wraz ze starostą Małgorzatą Tudaj
zdecydowano, że targi odbędą się na wyspie. Akcja „Płynne Czytanie” mogłaby
znowu odbyć się w 2022 roku na wyspie, ponieważ to idealnie dogodne miejsce, lecz
decyzja należy do pani prezydent, dyrektora MOK-u.

Hanna Białas dodała, iż MOK planuje w czerwcu dużą imprezę hip-hopową,
„Pływadła” i inne imprezy, jeśli budżet miasta na to pozwoli.

Komisja zapoznała się oraz przyjęła ww. propozycje.

Ad 7.
Podsumowanie pracy komisji w 2021 r.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki podsumował pracę komisji, informując, iż
komisji w styczniu zawsze rozmawia o przygotowaniach placówek kulturalnych,
sportowych i oświatowych do ferii zimowych. Co roku poruszane są tematy z planem
i stanem realizacji zadań inwestycyjnych w placówkach oświatowych, kulturalnych,
sportowo-rekreacyjnych. Członkowie komisji utrzymują kontakt z klubami
sportowymi. W marcu przekładane są komisji sprawozdania z działalności MOK,
MOSiR, MBP i Muzeum Ziemi Kozielskiej. Członkowie komisji omawiają również
funkcjonowanie świetlic w publicznych szkołach podstawowych, temat dotyczący
zabytków w mieście, w czerwcu przygotowanie do wakacji miejskich placówek
oświatowych, kulturalnych oraz sportowych, w sierpniu przygotowanie placówek
oświatowych do nowego roku szkolnego i wyniki naborów do szkół i przedszkoli,
turystyka w mieście, w październiku dostarczana jest informacja o realizacji zadań
oświatowych miasta Kędzierzyn-Koźle w minionym roku szkolnym.

Ad 8.
Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Członkowie komisji ustalili termin kolejnego posiedzenia na 7 grudzień godz. 16:00.
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Ad 9.
Zakończenie obrad.

Przewodniczący obrad podziękował za udział w posiedzeniu, po czym o godz. 17:20
zamknął obrady Komisji Edukacji, Kultury i Sportu.

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI (-)

Andrzej Kopacki

Protokołowała Joanna Motyl


